
Připomínky k návrhu soutěží jednotlivců
2024

SMÍCHOFF
1) Čím přesně tento nový systém bude bojovat proti stagnaci hráčské základny? Vidím tam

maximálně dobře zvládnutou medializaci ČPM, která může dělat slušnou brand awareness

českému „závodnímu kulečníku“.

Systém sám od sebe počet aktivních hráčů nezvýší, věříme ale, že má větší potenciál pro

růst základny. Nejvyšší turnaje mají být mediálně zajímavé, v nižších úrovních nebude hrát

širší česká špička, která by začátečníky odrazovala od účasti. Aby toto ale fungovalo, je

potřeba pracovat na dalších aspektech: propagace, organizace, usnadnění registrace nových

hráčů, dostupnost informací, …

2) Open turnaj je super nápad, na druhé straně startovné 1000 Kč odradí třeba 20-30 %

současných účastníků ČPT Open. Argument se součtem startovného region+ČPT32

pokulhává, tito hráči budou pravděpodobně hrát i region, takže celkově jim náklady

vzrostou. Ale myslím, že o nějaký součet nákladů ani tak nejde, podle mě jde hlavně o

mentální mindset, kdy ten hráč nepůjde „odevzdat“ 1000Kč + útrata v restauraci na dva řezy.

součet nákladů: Ano, tento argument platí jen pro úzkou skupinu hráčů, kteří nemají zájem

hrát regionální soutěž, museli se přes ni ovšem probojovávat do ČPTour.

Vyšší startovné je asi nejzásadnější komplikace systému. Startovné 600,- Kč je ale

neudržitelné, pokud chceme mít kvalitní organizaci a zároveň zajímavé výhry, navíc nově
máme “odvádět” část vybraných peněz do CPM. Pokud bychom každý rok navyšovali

startovné např. o 100,- Kč, měli bychom naštvanou hráčskou základnu každý rok, takhle

se nevraživost může přehnat po prvním roce. Jde především o pocit “odevzdaných” peněz,

nicméně startovné většinou není zdaleka nejvyšší položkou nákladů na účast v turnaji

(cesta, stravování, popř. ubytování), jsme si ale vědomi toho, že tato mentální stránka hraje

významnou roli při zvažování účasti hráče.

Co se týče celkového počtu hráčů (pro NSA), není potřeba aby každý hráč hrál všechny

turnaje, celková hráčská základna se tím tedy nezmenší. Samozřejmě pro kvalitu každého

jednotlivého turnaje je žádoucí, aby se ho zúčastnilo co nejvíce hráčů, ne aby si hráč zahrál

jedno ČPTour a jednu kvalifikaci na MR. To by byl pochopitelně problém.

3) Budou nějaké změny v lokalitách turnajů?

Máme zájem na tom, aby se nejvyšší turnaje hrály i jinde po republice, kde k tomu jsou

patřičné podmínky. Byli bychom rádi, kdyby se alespoň jedno kolo ČPTour odehrálo na půl

v MPC Pardubice a Hradci Králové. Se zmíněnými kluby to ale ještě projednáno nemáme.

Sobotní část (DKO) se může bez problémů odehrát paralelně ve dvou hernách.

4) Budou nějak stanovené podmínky pro herny pro pořádání ČPT? Např. minimální kvalita

stolů, vybavení, ochranné zóny před veřejností kolem stolů s aktivními zápasy atd.?

Momentální situace nám tohle příliš nedovoluje. K tomu se nejprve musí zvýšit prestiž



turnajů (i další aspekty: co můžeme klubu za odměnu nabídnout?), aby kluby měly aktivní

zájem o poskytnutí herny.

5) Jak tento systém motivuje k rozvoji regionálních soutěží? Jestli to dobře chápu, tak ti, kteří
bojovali v regionech s ambicemi na postup do ČPT32 nyní naopak ztratí motivaci regiony

hrát, takže regionální soutěže zaznamenají naopak úbytek.

Regionu se nebude účastnit česká (širší) špička, to samozřejmě bude mít nejprve za

následek snížení počtu účastníků. Cílem ale není, aby hráči hráli povinně regiony. Naopak při
absenci těchto hráčů bude region zajímavější pro slabší hráče až začátečníky. Zprvu nižší

počty hráčů tedy paradoxně mají vést k rozšiřování celkové hráčské základny.

6) Oceňuji počet hlavních turnajů 4+1, také oceňuji vyřazení nekonečné

7) Za mě ke zvážení model prizemoney – byl bych raději pro nechávat maximum peněz v ČPT a

maximálně jen nechávat stranou rozpočet na velkorysou organizaci ČPM. Ale samotnou

účast na jednodenním ČPM bych raději podpořil jinou motivací než dalšími penězi na úkor

ČPT. Pokud např. zůstává to, že prvním dvěma v celkovém sezonním žebříčku se hradí

reprezentace na ME, tak by ten žebříček mohl být složen ze součtu bodů z MČR+ČPM

přičemž účast na ČPM by byla nutnou podmínkou. Chápu argument, že když „tam bude víc

peněz“, bude to atraktivnější pro sponzory, ale ruku na srdce – 40tis prizemoney je stále dost

směšná částka, aby to jakkoliv imponovalo jakémukoliv sponzorovi. Tam jsou potřeba jiné

věci, např. právě profesionálně zvládnutá prezentace, vedení a medializace turnaje.

Rozpočet je problém, samozřejmě se budeme snažit získávat sponzorské dary na ČPT a CPM,

zaručit ale takový zdroj financí nemůžeme. O reprezentaci se uchází pouze hráči s českým

občanstvím, což neplatí zdaleka pro všechny hráče s ambicemi na top 16. Rádi budeme

přidávat/měnit motivační faktory, abychom na CPM měli nejvyšší kvalitu českého poolu.

Profesionálně zvládnutá prezentace, vedení a medializace turnaje jsou stěžejní body CPM

a máme v plánu jim věnovat maximální úsilí.

8) V ČPM vidím potenciál, bylo by ale fajn třeba od čtvrtfinále mít možnost uzavřít kus herny a

vytvořit např. hlediště kde budou moci sedět vypadnuvší hráči i veřejnost. Obecně mi v

našich hernách velmi chybí TV stůl, neboť bez něj se nikdy nedokáže udělat mediálně
akceptovatelná prezentace (tak, aby to třeba mohla přenášet NOVA SPORT 2 apod.).

MPC Pardubice
1) Nejprve bychom chtěli upozornit, že veřejná diskuze jednotlivých hráčů k systému soutěží je

proti smyslu systému řešení například i takových situací valnou hromadou, tedy, že by

diskuze měla probíhat v posloupnosti z výkonného výboru sekce na kluby a pak až následně
na hráče, kluby by měly přicházen s návrhy inovací, změn atd.

Rozumíme, myslíme si ale, že větší transparentnost (zveřejnění projednávaných věcí)

je žádoucí a smyslu hierarchie neodporuje. Samozřejmě v jakémkoliv rozhodování má

za každého hráče stěžejní slovo jeho klub. Diskuze i mezi jednotlivými hráči ale na závadu

není.

2) Regionální liga

a) Měla by být povinnou soutěží vzhledem k problémům se získáním dotací z NSA, kde

shledali problém s úrovněmi soutěží, nový systém by toto měl zcela eliminovat a

přizpůsobit se požadavkům NSA a tedy víceúrovňovým systémem soutěží,



b) Jak by měla vypadat posloupnost soutěží dle pohledu NSA by mohl osvětlit F.

Nejedlo,

c) Mělo by být jednoznačně určeno, kdo může hrát regiony a kdo nemůže, aby tohoto

nemohlo být například organizátorem zneužito

Podmínky heren i hráčská základna v jednotlivých regionech jsou natolik rozdílné,

že jsme se rozhodli nechat tato rozhodnutí na každém ambasadorovi, který bude

organizovat turnaje podle nejlepšího vědomí a svědomí. Rádi povedeme s každým

ambasadorem diskuzi, pokud o ni projeví zájem.

3) ČPT

a) Pokud bude ČPT jako nyní dvoudenní, odpadá argument „já nevím, jestli budu zítra

hrát“. Bylo by to stejné jako nyní z regionů, jen místo kvalifikace na více hernách, by

hráč jel dvakrát do Prahy nebo do Brna, nevěděl, jestli si mám sehnat ubytko atd. Nic

to dle našeho názoru nemění a neřeší! Dražší na výdeje ČMBS.

Rozumíme tomu, že stále hráči nebudou vědět, zda budou hrát i v neděli nebo ne,

ale budou se vědomě přihlašovat na jeden dvoudenní turnaj, nikoli na dva turnaje.

Nedělní část se časově výrazně zkrátí, čímž odpadne problém s nočními návraty

hráčů i organizátorů. V sobotní fázi také neočekáváme trvání do pozdních večerních

hodin, tam bude ale samozřejmě velmi záležet na počtu hráčů.

b) řešením by bylo ČPT jako jednodenní turnaj, všechny vrstvy soutěží by se hrály

najednou

c) budou se hrát jen 4 turnaje, dle kterých má být první 16-ka nominována na Czech

Pool Masters. Problém je v tom, když hráč onemocní, bude, ne svojí vinou, značně
znevýhodněn a prakticky vypadává z možnosti se dostat do 16-ky – řešením by bylo

započítávat 3 nejlepší výsledky ze 4 turnajů.

V tuto chvíli navrhujeme započítávat výsledky ze všech 4 turnajů. Nicméně tohle

patří mezi parametry, které se vždy před novou sezónou dají probrat a případně
upravit.

d) To, že se nebude odvádět nic ze startovného do rozpočtu sekce není asi zcela

správné. Z čeho se bude platit pronájem herny? Musí projít řádným účetnictvím!

Mají tam tabulku samofinancování.

ČMBS vybere startovné, zaplatí hernu a organizaci a vyplatí výhry. Vše samozřejmě
projde řádným účetnictvím. Ve výsledku se ale příjmy a výdaje na ČPTour + CPM

budou rovnat, resp. celkové náklady budou vyšší o náklady na uspořádání CPM.

Projednáno s F. Nejedlem.

e) Vyšší startovné je asi třeba. Nevíme, jestli je to ten argument pro zvýšení počtu

aktivních hráčů, spíše dojde k úbytku aktivních hráčů.

Očekáváme - alespoň zprvu - nižší účast na jednotlivých turnajích ČPTour, nikoliv

však snížení celkového počtu aktivních hráčů.

f) Na začátku sezony by měli hráči, respektive kluby určit, jestli je hráč schopen

odehrát celou sezonu, pokud v průběhu sezony svou účast ukončí bez řádné omluvy

->pokuta.

Tím by se velmi snížil zájem o ČPTour turnaje a tedy i úroveň/kvalita. Velká část

hráčů každou sezónu počítá s tím, že neodehraje všechna kola. Pokud by jim za to



hrozila pokuta (ještě navíc velmi vysoká), mnoho hráčů by se raději vůbec

nepřihlásilo. Ovšem, pokuta ve výši startovného za neopodstatněnou skreč zápasu v

turnaji, nám připadá vhodná.

4) ČPM

a) Jak bude převedeno 10 000 Kč na Czech Pool Masters – bez záznamu do účetnictví?

Kde budou peníze ležet? Jsme oficiální sdružení, a ne pouliční money game! Vše

musí být účetně čisté, aby nedocházelo k připomínkám KRK, případně i NSA.

Vše projde řádným účetnictvím ČMBS. (viz výše)

b) S formátem CPM souhlasíme.

5) Žebříček

a) neměli by se do toho počítat i regiony? Pak ale hráč, který půjde na regiony i na

ČPTour bude zvýhodněn (budou se mu počítat dvoje body) – anebo vyšší bere jako

nyní? Regiony jsou dle návrhu ze soutěžení úplně vyloučeny.

Tady byla v návrhu mezera. Navzdory původnímu návrhu bude nadále existovat

celostátní žebříček, ve kterém budou body za MR, kvalifikaci na MR, ČPTour i regiony

- jako doposud, bude platit “vyšší bere”.

Pro nasazení na CPM se ovšem bude počítat pouze ČPTour žebříček: součet bodů
za 4 ČPTour turnaje v daném roce.

Podoba celostátního žebříčku:

i) Dvouletý: Počítají se výsledky za posledních 730/731 dní s tím, že výsledky

starší než jeden rok mají poloviční váhu. Tenhle formát ovšem bude možný

pouze, pokud ho umožní výsledkový systém, který je momentálně ve vývoji.

ii) Jednoroční: Počítají se výsledky za posledních 365/366 dní.

6) Návrh na doplnění systému tak, aby byl víceúrovňový

a) ČPT a MR by mělo být uzavřené, poslední 4 by sestupovali

b) Národní úroveň (například Moravy a Čech), sem by postupovali z regionů do 16-ky,

první dva by postoupili o úroveň výše, z vyšší úrovně sestupují celkem 4.

c) K ušetření časových možností by se tyto turnaje na vícero úrovních mělo hrát v

jeden termín, organizaci by měly poskytnout herny, čím menší rozsah počtu lidí v

jedné úrovni bude, tím méně náročný by byl formát na vybavení heren – zapojení i

menších klubů
Chtěli bychom, ne každý klub ovšem momentálně dokáže zajistit kvalitní organizaci

celonárodního turnaje, nejvyšší úroveň turnajů nezajistí žádný klub sám. Nový

systém umožňuje pořádání ČPTour turnajů i v hernách s 8 stoly (sobota paralelně ve

více hernách). Pracujeme na zvyšování počtu regionů, čímž se využijí i další, menší

herny.

d) Nemělo by se stávat, že hráč nehrající turnaje v ČR přijde a vyhraje mistrovství ČR,

aby se náš sport rozvíjel, musíme tlačit hráče k práci na sobě, tedy aby se někdo

mohl zúčastnit MR, měl by za sebou mít alespoň několikaletou kulečníkovou historii

na půdě ČR



V tuto chvíli nemáme v plánu měnit systém MČR. Kvalifikace zůstane otevřená pro

všechny hráče ČMBS.

e) Čím méně soutěží bude zajišťovat svaz, tím více by měly zajistit kluby

Rádi bychom do organizace ČMBS turnajů více zapojili kluby. Také chceme

propagovat klubové turnaje, což může jenom prospět oběma stranám. Na klubový

turnaj dorazí více hráčů, zároveň se na klubových turnajích mohou “rekrutovat” noví

ČMBS hráči.

f) Bylo by dobré upravit i systém soutěží týmů, možná také víceúrovňový

Systém soutěží týmů máme v plánu projednávat v blízké budoucnosti.

g) Pokusit se sestavit jednoduchou soutěž pro juniory, například i spojit soutěž se

Slovenskem, ale aby byla soutěž pravidelná

I soutěžím mimo hlavní kategorii se budeme více věnovat. Tento nový návrh se ale

týká pouze soutěží jednotlivců - hlavní kategorie.

Uzavřené úrovně soutěží jsme zvažovali, ale negativa z našeho pohledu výrazně převažují

nad pozitivy. Uzavřené úrovně chceme nechat pro soutěže týmů. Týmy budeme v blízké

budoucnosti taky projednávat. Chtěli bychom, aby právě týmové soutěže měly pevně dané

úrovně od Extraligy až po regiony a mohli bychom pro tyto soutěže více využívat i menší

herny. V soutěžích jednotlivců preferujeme otevřené - marketingově zajímavé - turnaje.

Od roku 2025 bychom tím mohli splňovat podmínky NSA bez výhrad. Pro sezónu 2024

už pohled NSA na český pool / celé ČMBS vylepšit nedokážeme.

Delta Billiard Brno
1) jednoznačně kladně hodnotíme, že se soutěže v případě změny obejdou bez martyria

večerního ba často až nočního vyjasňování, kdo následující den po regionu pojede na

nedělní ČPT32 (kromě mnoha hráčů, kteří sice výkonově na postup mají a také na něj v

regionu dosáhli, ale zkrátka z rodinných důvodů nemohli obětovat celý víkend kulečníku a tak

své místo odmítli, odmítli často své místo z principu i jiní, a to z důvodu, že pokud by měli na

ČPT32 uspět, znamenalo by to složitý noční návrat do Brna (v případě nutnosti využít

veřenou dopravu až nereálné) a návaznost na brzké pondělní pracovní zapojení byla

nepřijatelná.

2) Takže kvitujeme, že nám region zůstane jako prestižní lokální bitva o krále Moravy, kde

zároveň nebudeme omezeni nařízením typu TOP16 se nesmí účastnit. V našem případě je to

vítané a region vnímáme jako přehlídku brněnského talentu v plné síle. U ostatních regionů,

zejména středočeského to bude z našeho pohledu náročnější optimalizace a zdá se nám, že

by neomezená účast i vzhledem k obecně vyšší kvalitě hráčů byla na škodu věci (ale tj

samozřejme věc ambasadora regionu).

3) 4x ČPT Open se nám líbí a Masters zní jako vhodná nadstavba, na kterou by zcela jistě bylo

vhodné navázat významné propagační a především pak prezentační úsilí, aby se mohlo stát

řádným turnajovým klenotem českého poolu. Proběhla diskuze, jestli není podíl prizemoney

alokovaný do Masters příliš velký, ale navzdory tomu asi většinově rozumíme návrhu

prizemoney tak, aby vítěz Masters bral adekvátně více, než vítěz "řadového" ČPT.

Každopádně ruku v ruce s propagací Masters směrem ven, bychom očekávali intenzivní

snahu o zajištění sponzorů akce a její tlačení do světla reflektorů tak, aby se v rámcí dalších



let dalo prizemoney a materiální zajištění akce krýt financemi mimo peníze prizepoolu ČPT

Open.

Všechny poznámky od Delta Billiard Brno již byly rozvedeny výše (u poznámek od SMÍCHOFF

a MPC Pardubice).

Děkujeme za všechny připomínky, nápady, podněty. Práce vašich klubů si moc vážíme.

ČMBS, VVs Pool


